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Hoofdlijnen van de uitkomsten 
samenspraakavond  
dinsdag 8 september 2015. 

Vooraf over dit verslag: 
 Het verslag geeft geen antwoord op de vragen die op de avond zijn gesteld. Antwoorden 

komen op een later tijdstip in het proces. 
 Het verslag is niet een letterlijke weergave van wat er is gezegd in de groepen. Het is een 

weergave op hoofdlijnen. 
 De opmerkingen die na deze avond nog schriftelijk voor10 september 2015 14.00 uur 

zijn ingebracht zijn verwerkt in een apart verslag. 

 
Algemene vragen/opmerkingen: 

 De vraag is hoeveel de verenigingen nu gekort worden en of dit in verhouding staat tot 
de bezuinigingen die zijn opgelegd (taakstelling). 

 Waarom gaat de nieuwe regeling per 1-1-2016 in en niet later? De tijd om te wennen aan 
de nieuwe situatie wordt dan wel erg kort. 

 Op basis van het opgestelde proces door de raad wordt er gewerkt met het invoeren per 
1-1-2016. 

 De overgangsregeling die nu wordt voorgesteld heeft dezelfde tijdsplanning als de 
overgangsregeling die in 2008 is toegepast. 

 Er zitten (grote) verschillen tussen de verenigingen. De nieuwe subsidieregeling zou hier 
rekening mee moeten houden. 

 Is het beleid in een bredere context bekeken?  
 Oproep om eerst antwoorden op de vragen die worden gesteld te krijgen voordat er een 

besluit genomen gaat worden. 
 Kies niet alleen voor het geld, maar bekijk het geheel van maatregelen.  
 Kan er niet gewoon 10% gekort worden per vereniging?  
 Hoeveel % van de bezuinigingen die nu in de regeling zitten, dragen de vereniging bij 

aan de algemene bezuinigingsmaatregel? Er is behoefte aan helderheid over de cijfers 
die worden gehanteerd. 

 Is er bij het opstellen van de regelingen gekeken naar andere gemeentes. 
 Als de regels zoals die nu voorliggen worden doorgevoerd is de verwachting dat de 

gemeente daarmee de doodsteek levert voor een groot aantal verenigingen. 
 Vanuit de regelingen blijkt dat de gemeente de prioriteit legt bij het maatschappelijke en 

dat dit prioriteit krijgt boven de kwaliteit van verenigingen. Vandaar een oproep om wel 
de kwaliteit van een vereniging te bewaken en hiervoor subsidie beschikbaar te stellen.  

 De druk is te hoog. De tijd te kort. Jammer dat verenigingen weinig tijd krijgen om te 
reageren. 

 Verenigingen willen positief blijven. Kansen bekijken. Dat kan door goede voorbeelden 
op te nemen van hoe het anders kan. 

 Als vereniging wil men blijven bestaan en daar hebben ze de gemeentesubsidie hard 
nodig. Gemeente snijdt in de twee belangrijkste posten : personele lasten en 
huisvestingskosten. 

 Verenigingen zorgen voor leefbaarheid en verbinding binnen de gemeenschap. Houd 
daar oog voor. Verenigingen zien zichzelf nadrukkelijk als onderdeel van cultureel 
erfgoed dat in stand zou moeten blijven met behulp van subsidie. 
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Vraag 1: 
Criteria waar een vereniging/stichting aan zou moeten voldoen voordat zij voor subsidie in 
aanmerking komt. 

 
Algemene opmerkingen criteria: 

 Maak de criteria niet betuttelend. 
 Gelden de criteria ook voor specifieke (kortdurende) activiteiten? 
 Specifieke situaties vragen soms specifieke criteria. Blijft dat mogelijk? 
 Criteria van leden afstrepen: stichtingen hebben geen leden. 
 Verschillende criteria zijn afhankelijk van de grootte van de vereniging. Is differentiatie 

mogelijk. 
 
Richt zich op de inwoners van Oude IJsselstreek: 

 Wat als een vereniging op de gemeentegrens ligt? Er zijn verenigingen waar een groot 
deel van de leden vanuit andere gemeenten komen. Komen die dan niet in aanmerking 
voor de subsidie? 

 Is het mogelijk om het criteria van inwoners te laten vervallen? 
 In kleine gemeenschappen zijn de (kleine) verenigingen de laatste partijen die maken 

dat er sociale cohesie is. Heb als gemeente aandacht voor dat via die, vaak kleine 
verenigingen, mensen verbonden blijven met die gemeenschap. 

 Hoe kan een vereniging zoals de Molenstichting omgaan met de criteria. 
 
Ondergrens aantal leden: 

 De definitie van een actief lid staat ook in de huidige subsidieregeling. 
 Er zijn kleine koren (met bijvoorbeeld 16 leden) waarvan de leden niet allemaal uit Oude 

IJsselstreek komen. Die koren gaan dan in de toekomst verdwijnen. 
 Als je een klein koor bent wordt je onevenredig getroffen. Groter koor heeft meer 

financiële middelen om de dirigent(en) te kunnen blijven betalen. 
 Kan er meer gestaffeld worden in het aantal leden? 
 Zou er ook niet een bovengrens aan het aantal leden gesteld moeten worden?. 
 Aantal leden zegt niets over het maatschappelijke effect waar de vereniging aan werkt. 
 Bekijk de doelstelling van de vereniging in plaats van het aantal leden. Deze is 

belangrijker dan het aantal leden. 
 Minimaal aantal leden staat haaks op de ontwikkeling van de krimp. 

 
Kosten ten opzichte van contributie: 

 Geef een richtlijn wat je als gemeente een redelijke bijdrage vindt als het gaat om de 
gevraagde contributie. 

 Bij het verhogen van de contributie is de verwachting dat het aantal leden terugloopt. 
Dan wordt het voldoen aan de criteria steeds lastiger. 

 De verhouding tussen inkomsten en uitgaven moet door verenigingen in verhouding ten 
opzichte van elkaar worden gebracht.  

 
Wegvallen subsidie personele ondersteuning: 

 Zorg dat dirigent en pianist niet meer worden betaald. Via de contributie kan deze niet 
betaald worden. Zeker niet bij een klein koor. 

 Om jeugd te blijven trekken zijn voor muziekverenigingen 1-op-1 lessen nodig. Die gaan 
dan vervallen als de subsidie voor personele kosten  vervalt.  

 Het begrip deskundigheid zou meer gedefinieerd moeten worden. 
 Geen bijdrage meer voor personele kosten/ gaat ten koste van de werkgelegenheid. 
 Kwaliteit van een vereniging stimuleert leden om de komen en te blijven. 
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 Snijden in personele lasten  en huisvestingskosten zorgt voor omvallen van 
verenigingen. 

 
Basissubsidie: 

 Is het mogelijk om te gaan werken met maatwerk in plaats van een basissubsidie?  
 Sportverenigingen moeten aangesloten zijn bij een sportkoepel. Als het 

maatschappelijke effect van een sportvereniging groot is, maar zij is niet bij een koepel 
aangesloten, is het dan wel mogelijk om in aanmerking te komen voor een basissubsidie? 

 
Subsidie jeugdleden: 

 Is het mogelijk om te differentiëren? Nu worden alleen jeugdleden gesubsidieerd. 
Waarom ook niet 65-plussers? Denk ook aan andere groepen die van belang zijn om te 
blijven betrekken bij verenigingsleven. 

 Kom ook met een subsidie voor volwassen leden. 
 Geen jeugd meer betekent in de toekomst ook geen bestuur en kader meer. Daarbij 

houden een aantal verenigingen op te bestaan. 
 Tellen de kinderen die elders studeren, maar waarvan de ouders hier wel wonen, mee 

als actief jeugdlid? Ze wonen namelijk niet binnen de gemeente Oude IJsselstreek. Als 
voobeeld: voor de kinderen van gescheiden ouders die soms buiten de gemeente wonen, 
maar hier wel blijven sporten omdat één van de ouders wel in de gemeente woont. 

 
Samenwerking: 

 Er zou meer gebruik gemaakt kunnen en moeten worden van elkaars materialen. Dit kan 
dan ook kosteloos. Hoe te organiseren? 

 Tussen EHBO-verenigingen zou meer samengewerkt kunnen worden. 
 EHBO-verenigingen zouden nog meer kunnen samenwerken met sportverenigingen. 
 Samenwerking tussen verenigingen wordt steeds belangrijker. 
 Samenvoegen van een aantal ouderenbonden ligt voor de hand. 
 In de huidige regeling wordt de stimulans om samen te werken gemist. 
 Sportverenigingen zouden (meer) kunnen bijdragen aan EHBO-verenigingen. 

 
Externe financiering: 

 Er zijn koren die een sponsorcommissie in het leven hebben geroepen. Probleem is wel 
dat meerdere koren en verenigingen in dezelfde (sponsor)vijver vissen. Er is sprake van 
een verzadigde sponsormarkt. 

 De belasting van leden om in te zetten om bijvoorbeeld  sponsors binnen te halen is 
bezwaarlijk. Zeker bij een kleine vereniging. 

 Is het een idee om de opbrengst van oud papier te bundelen als potje voor alle 
verenigingen? 

 Koren doen moeite om ook voor optredens betaald te worden, zodat bijvoorbeeld 
belangeloze optredens gefinancierd kunnen worden. Deze betaalde optredens worden 
alleen steeds minder gezien de algemene economische situatie. 

 Door verenigingsbladen te digitaliseren kunnen kosten worden bespaard. 
 Sponsoren vinden is moeilijk in kleine kernen onder ander door het ontbreken van 

voldoende bedrijfsleven. 
 
Openbaar en algemeen toegankelijk: 

 Mag iedereen lid worden van een vereniging? 
 Een christelijke zangvereniging, wordt die in de toekomst nog wel gesubsidieerd? In de 

criteria staat nu dat verenigingen op bijvoorbeeld christelijke grondslag niet meer in 
aanmerking komen voor subsidie. 
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 De ouderenbond is toegankelijk voor iedereen. Ze hebben wel een stempel van 
christelijk. Als ze hun naam en grondslag veranderen, blijven ze dan wel in aanmerking 
komen voor subsidie? 

 
 

Vraag 3: 
Wederdiensten. Wat er onder wordt verstaan staat in de Proeve. Zijn er voorbeelden te noemen 
van wederdiensten? 
 

 Koor geeft 2 optredens per jaar. Daar moet wel een dirigent en pianist voor worden 
betaald. Als de gemeente de bijdrage aan de professionele ondersteuning schrapt, komen 
deze optredens (en daarmee de wederdienst) onder druk te staan. Die kunnen namelijk 
niet meer worden betaald door de verenigingen. 

 Je hebt specialisten nodig om als vereniging een wederdienst, zoals een optreden, uit te 
voeren. 

 Concerten die belangeloos worden gegeven in bijvoorbeeld bejaardencentra, vallen die 
onder wederdiensten? 

 Door een wederdienst te vragen, maar daarnaast de bijdrage aan professionele 
ondersteuning te schrappen wordt er een tegenstrijdigheid gehanteerd. 

 Is een optreden in een kerk ook een concert en daarmee een wederdienst?  
 Is het de raad duidelijk dat ze rekening moeten houden met de maatschappelijke 

belangen van optredens (en daarmee wederdiensten) van bijvoorbeeld fanfares? 

 
Vraag 4. 
Maatschappelijke effecten. Zijn er voorbeelden te noemen waar verenigingen iets kunnen 
betekenen bij het realiseren van de gewenste effecten? 
 

 EHBO-vereniging geeft AED-lessen aan verenigingen en werkt daarbij mee aan het 
maatschappelijke effect van een gezonde samenleving. 

 Belangenverenigingen kijken naar wat goed is voor de inwoners. 
 Samenwerken is van belang om maatschappelijke effecten te bereiken. 
 Naast verenigingen ook over stichtingen praten. Zij hebben ook hun rol en taak bij 

maatschappelijke effecten. 
 

Vraag 5: 
Muziekonderwijs: iets voor professionele organisaties en onderwijs of iets voor 
vrijwilligersorganisaties? En hoe gaan we in de toekomst om met de afbouw van de subsidie 
voor instrumenten? 
 
Instrumenten: 

 Voor specifieke instrumenten heb je specifieke docent nodig, die de muziekschool kan 
leveren.  

 Ook de opleiding en scholing van strijkinstrumenten is van belang. Dus niet alleen kijken 
naar opleiding binnen HaFa. 

 Muziekonderwijs wordt door de gestelde maatregelen alleen nog beschikbaar voor de 
elite. 

 
Vraag 6: 
Evenementenregeling wordt een stuk eenvoudiger voorgesteld dan die nu wordt gehanteerd. 
Gevraagd wordt naar de begripsomschrijving zoals die er nu ligt en naar de bedragen die 
worden voorgesteld per type evenement. 
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 Is de Ulftse Avondvierdaagse een evenement? 
 Omschrijving van het begrip evenement kan aangescherpt worden. 
 Bij evenementen moeten steeds meer professionals worden ingehuurd. Daardoor 

minder EHBO-ers vanuit de EHBO-verenigingen. Het is niet vanzelfsprekend dat 
evenementen gesubsidieerde middelen van de EHBO ontvangt. 

 Evenementen moeten betalen voor professionals in het kader van bijvoorbeeld de 
vergunning.  

 De prijs van evenementen zou verhoogd moeten worden. 
 De Belastingdienst komt om de hoek kijken als de vrijwillige bijdrage voor verenigingen 

(bij evenementen) wordt verhoogd. 
 Er zit een verschil in tussen commerciële en niet-commerciële evenementen. Dat moet 

goed omschreven zijn. 
 De bedragen die zijn benoemd zouden omgedraaid moeten worden. Landelijke 

evenementen krijgen vaak al meer geld. Voor de gemeente heeft de financiële verdeling 
te maken met de uitstraling van een evenement voor de gemeente. 

 De verdeling die voorgesteld wordt is een redelijke verdeling. Het uitgangspunt dat 
evenementen die de gemeente op de kaart zetten worden gesubsidieerd is begrijpelijk. 

 


